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ЗАПИСНИК 

СА 7. СЕДНИЦЕ ИЗВРШНОГ ОДБОР 
ЗАЈЕДНИЦЕ ЕЛЕКТРОТЕХНИЧКИХ ШКОЛА СРБИЈЕ 

 

Седма седница ИО Заједнице електротехничких школа Србије одржана је 13. октобра 2023. године у 
просторијама Хотела „Палма“ у Новом Пазару. Седници су присуствују представници 24 школе чланицаa 
Заједнице и ИО /списак присутних школа дат је у прилог записника/, седници присуствују 14 представника 
школа без права гласа /списак присутних дат је у прилог записника/.  

Седница ИО почела је у 12.10 часова. 
Седницом председава Небојша Соколовић, председник Заједнице. 
Председник Заједнице, Небојша Соколовић је пожелео добродошлицу присутнима члановима 

Извршног одбора и захвалио се Хиди Љајићу директору Техничке школе „Изудин Шушевић“ на 
организацији данашње седнице ИО и указаном гостопримству. Након тога дао је реч директору Љајићу који 
је поздравио све присутне и рекао да му је задовољство и част што може да буде домаћин данашњем 
скупу, пожелео успешан рад и боравак у Новом Пазару. 

Председник Соколовић је констатовао да седници присуствује 24 од укупно 37 чланова ИО, што је 
довољан број за одржавање седнице и одлучивање, затим је предложио је да се предлог дневног реда који 
је послат уз позив за ову седницу допуни тачком „Усвајање Календара такмичења за школску 2023/24. 
годину“, пошто су сви присутни сагласни са овим предлогом за седницу је предложио следећи дневни ред: 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  

1. Конституисање ИО ЗЕТСШ за школску 2023/24. годину, 
2. Усвајање записника са претходне седнице, 
3. Доношење одлуке о проширењу броја школа чланица ИО за школску 2023/24. годину, 
4. Актуелности у средњем стручном образовању, 
5. Доношење одлуке о висини чланарине за школску 2023/24. годину, 
6. Доношење одлуке о формирању Радне групе за измену СК за образовни профил сервисер 

термичких и расхладних уређаја, 
7. Доношење одлуке о формирању Радне групе за измену Правилника о такмичењима, 
8. Доношење одлуке о формирању Радне групе за допуну свих Правилника о плану наставе и учења 

подацима о ангажовању помоћних наставника, 
9. Одлука о пријему у МШ „Радоје Дакић“ из Београда у чланство Заједнице, 
10. Усвајање Календара такмичења за школску 2023/24. годину, 
11. Дисеминација ЕРАСМУС+ пројеката чланица Заједнице, 
12. Текућа питања  

 
Сви присутни чланови ИО су једногласно усвојили предложени дневни ред и затим се кренуло на расправу 
по тачкама дневног реда. 

Тачка 1. 

Председавајући Соколовић је најавио тачку дневног реда и дао реч Горану Станковићу. 
Горан Станковић је рекао да на основу попуњеног упитника о броју одељења у школској 2023/24. 

години једина промена броја одељења која утиче на чланство у ИО је у Средњој техничкој школи у Сомбору 
која сада има 13 одељења и да је Актив Нови Сад предложио да Средња техничка школа Сомбор због свог 



доприноса   у раду Заједнице и ИО и ове године остане у саставу школа чланица ИО и да ће се о предлогу 
Актива Нови Сад чланови ИО изјаснити у трећој тачки дневног реда. 

Горан Станковић је констатовао да ће Извршни одбор имати, као и прошле године, 37 чланова. 

Тачка 2. 

Председник Соколовић је ставио на гласање предлог за усвајање Записника са претходне 6. седнице 
ИО, исти је усвојен једногласно. 

Тачка 3. 

Председавајући Соколовић је најавио тачку дневног реда и дао реч Горану Станковићу. 
Горан Станковић је рекао пошто смо се већ договорили и сви су сагласни са предлогом и формално 

ИО изјасни о предлогу Актива Нови Сад да се Средња техничка школа у Сомбору која ове школске године 
има 13 одељења уврсти у ред школа чланица ИО. 

Председник Соколовић је ставио на гласање предлог Актива Нови Сад да Средња техничка школа 
Сомбор буде члан ИО у школској 2023/24. години. Предлог председавајућег једногласно је прихваћен и ИО 
доноси 

О Д Л У К У  
Средња техничка школа у Сомбору у школској 2023/24. години биће члан ИО Заједнице 

електротехничких школа Србије 

Тачка 4. 

Председавајући Соколовић је најавио тачку дневног реда и дао реч Горану Станковићу. 
Горан Станковић је рекао да се у припреми ове седнице чуо са Мајом Тодоровић из ЗУОВ-а, да она 

данас због својих обавеза није могла да присуствује седници и да ће сада укратко пренети шта му је она 
написала у поруци у вези неких актуелних дешавања која су битна за нашу Заједницу. 

− Заказана је имплементација плана и програма наставе и учења образовног профила Техничар 
електронике и аутоматике за 3.11.2023. у Новом Саду, ЕТШ ”Михајло Пупин”. Школе ће добити 
позиве (оне које су уписале први разред ове године). План је да школе (има их 11) делегирају 2 до 3 
наставника стручних предмета из ове области. 

− Заказана је имплементација плана и програма наставе и учења образовног профила Техничар 
мехатронике за 1.11. у ЕТШ „Никола Тесла“ Ниш и 3.11. у ПОЛИТЕХНИКА – школа за нове 
технологије, Београд. Позиве ће школама послати колегиница Герасимовић. 

− У изради је приручник за полагање завршног испита за Електричар, биће објављен током децембра. 

− У току је израда додатних теоријских задатака за приручнике за полагање матурских испита за 
образовне профиле: Електротехничар рачунара, Електротехничар обновљивих извора енергије, 
Електротехничар мултимедије и Електротехничар енергетике. Практични задаци се не мењају. 
Приручници ће бити постављени на сајт Завода до краја децембра. 

У свом излагању даље Горан Станковић је рекао и да у овој школској години добро функционише 
канал комуникације на релацији ЗУОВ, Министарство просвете и Заједница и да су школе чланице наше 
Заједнице на време обавештене о изменама Програма општеобразовних предмета, нових ППНУ за 
образовне профиле техничар електронике и аутоматике и техничар мехатронике, да је сајт Заједнице 
ажуриран новим наставним плановима, да је додата страница посвећена специјалистичком образовању са 
прегледом свих профила и наставним плановима, да је школама послат преглед активних и угашених 
профила тако да није могло доћи до грешке приликом попуњавања табеле на основу које министарство 
одобрава програме преквалификације, доквалификације и специјалистичког образовања. Горан Станковић 
је даље рекао да се тренутно у ЈИСПУ врше допуне наставних планова и када буду завршили тај посао 
школе ће морати да поново изаберу те ППНУ и да изврше синхронизацију са есДневником, да је 
министарство одустало од уношења Плана ангажовања у ЈИСП-у и да ће Заједница морати иницирати 
састанак са представницима Министарства просвете у циљу измене и прецизнијег дефинисања одредби 
Правилника о норми наставника. 

У расправу се укључио Небојша Соколовић и рекао је даје јутрос стигао преко ШУ исправљен 
ценовник за ПДК јер онај који је јуче послат је био неки стари са смањеним износима у односу на прошлу 
годину. У свом даљем излагању Соколовић је пренео вести из Секторског већа: усвојен је стандард 



квалификација за образовни профил техничар за администрирање рачунарских мрежа (радни назив, бивши 
образовни профил администратор рачунарских мрежа), до краја мандата овог сазива Секторског већа би 
требало бити усвојени измењени СК за електротехничара рачунара и електротехничара информационих 
технологија, да предстоји измена СК за електротехничара енергетике, електротехничара обновљивих 
извора енергије и електротехничара процесног управљања. 

Тачка 5. 

Небојша Соколовић је рекао да се на седници председништва која је одржана у септембру 
разговарало о висини чланарине за школску 2023/24. годину и да је констатовано да већ неколико година 
уназад чланарина није мењана, да је Заједница машинских школа донела одлуку да повећа чланарину, да 
су сви свесни да је све поскупело и да је неопходно да се чланарина увећа. Предлог је да износ чланарине 
за школску 2023/24. годину буде 1.200 динара годишње по одељењу годишње (100 динара месечно по 
одељењу). Члановима ИО дат је на увид Плана трошкова за наредну годину који је припремила Снежана 
Стевановић. 

Небојша Соколовић је ставио предлог на гласање. Извршни одбор донео је једногласну  
 

О Д Л У К У  
 
1. Утврђује чланарина за школску 2023/24. годину у износу од 1.200 (хиљадудвестотине динара) по 

одељењу годишње, 
2. Школе са територије КиМ ослобођене су плаћања чланарине 
3. На основу прикупљених података задужују се секретар Заједнице и рачуновођа да ураде фактуре, 

изврше регистрацију у СЕФ-у и доставе школама на плаћање. 

Тачка 6. 

Небојша Соколовић је најавио тачку дневног реда, рекао је да се Маја Тодоровић обратила Заједници 
са молбом да Заједница формира радну групу која ће по захтеву АЗК извршити иновирање стандарда 
квалификације за образовни профил сервисер термичких и расхладних. Након припреме измењених 
стандарда квалификације Заједница ће поднети иницијативу АЗК. Небојша Соколовић је даље рекао да је 
на састанку председништва договорен предлог радне групе у саставу; 

1. Марјан Иванов – координатор радне групе, 
2. Душан Лемајић – члан радне групе, 
3. Хранислав Тодоровић – члан радне групе, 
4. Владан Павловић – члан радне групе. 

Небојша Соколовић је ставио предлог на гласање, ИО је једногласно донео 
 

О Д Л У К У  
 
1. Формира се Радна група у саставу:  

1. Марјан Иванов – координатор радне групе, 
2. Душан Лемајић – члан радне групе, 
3. Хранислав Тодоровић – члан радне групе, 
4. Владан Павловић – члан радне групе. 

2. Задатак Радне групе је припрема предлога стандарда квалификација за образовни профил 
сервисер термичких и расхладних уређаја 

3. Школе чланице су обавезне да пруже потребну помоћ члановима Радне групе у току рада на 
предлогу стандарда квалификација 

4. Након припреме стандарда квалификација Заједница ће поднети иницијативу АЗК за измену 
стандарда квалификација за образовни профил сервисер термичких и расхладних уређаја. 



Тачка 7. 

Небојша Соколовић је најавио тачку дневног реда и рекао да се указала потреба да се постојећи 
Правилник о такмичењима измени или да се донесе потпуно нови. 

Соколовић је рекао да имамо бар три битне тачке о којима треба обратити пажњу: дефинисање прага 
за пролаз на републички ниво такмичења, питање отварања дисциплине електроника (да ли дозволити и 
ученицима 2. разреда да учествују) и енергетска електроника (да ли омогућити и ученицима образовног 
профила техничар мехатронике да се такмиче). 

На састанку председништва је договорено да за ову радну групу координатор треба да буде Горан 
Станковић и да чланови буду Драгана Рашић и Мирољуб Сеничић и позвао је чланове Актива Нови Сад и 
Ниш да дају предлоге чланова радне групе.  Александра Чавић из ЕТШ „Михајло Пупин“ из Новог Сада се 
јавила и рекла да би она волела да учествује у раду  радне групе. Горан Станковић је позвао Александра 
Стевановића, руководиоца Актива Ниш, да  да предлог. Александар Стевановић је предложио Игора Арсића 
из ТШ „Раде Металац“ из Лесковца за члана. 

Небојша Соколовић је ставио предлог на гласање. ИО је једногласно донео 

О Д Л У К У  

1. Формира се Радна група у саставу:  
1. Горан Станковић – координатор радне групе, 
2. Драгана Рашић – члан радне групе, 
3. Мирољуб Сеничић – члан радне групе, 
4. Александра Чавић – члан радне групе, 
5. Игор Арсић – члан радне групе. 

2. Задатак Радне групе је припрема предлога Правилника о такмичењу Заједнице електротехничких 
школа 

3. Рок за припрему предлога Правилника је 1. децембар 2023. године. 

Тачка 8. 

Небојша Соколовић је најавио тачку дневног реда и дао је реч Горану Станковићу. 
Горан Станковић је рекао да је се Небојши Соколовићу и њему почетком септембра обратио Радован 

Живковић из Министарства просвете у вези одређивања броја помоћних наставника тј. постојања одредби 
у правилницима о наставним плановима које се односе на помоћне наставнике. Горан Станковић је рекао 
да је у Правилнику из 2013. године јасно било наведено да се за сваки предмет који се реализује кроз 
вежбе, практичну и блок наставу предвиђа ангажовање помоћног наставника (у складу са Правилником о 
ЦЕНУС-у који дефинише број помоћних наставника на основу годишњег фонда часова), али да су се у 
касније донесеним правилницима те одредбе изгубиле.  2018. године Горадана Мијатовић, у време док је 
била у ЗУОВ-у, је направила табелу на основу које је Маринчић (који је у МПНТР одобравао помоћне 
наставнике) радио. Међутим када је Маринчић отишао у пензију и како се сад поставља питање помоћних 
наставника неопходно је да Заједница иницира допуну правилника о наставном плану и програму (плану и 
програму наставе и учења) где би се прецизирало ангажовање помоћних наставника. 

Небојша Соколовић је предложио да чланови радне групе који би дали предлог ангажовања 
помоћног наставника за сваки предмет који се реализује кроз вежбе, практичну и блок наставу буду: Саша 
Скоко, Вела Чоја, Горан Станојевић, Славица Пер, Биљана Ковачевић и позвао чланове ИО да дају још неки 
предлог. Драган Туцаковић, директор Техничке школе у Ужицу дао је предлог да и Тања Старчевић буде 
члан ове радне групе. Небојша Соколовић је ставио предлог на гласање. ИО је једногласно донео 

О Д Л У К У  

1. Формира се Радна група у саставу:  
1. Горан Станковић – координатор радне групе, 
2. Саша Скоко – члан радне групе, 
3. Вела Чоја – члан радне групе, 
4. Горан Станојевић – члан радне групе, 
5. Славица Пер – члан радне групе, 
6. Биљана Ковачевић – члан радне групе, 



7. Тања Старчевић  – члан радне групе. 
2. Задатак Радне групе је припрема предлога допуне правилника о наставном плану и програму 

(плану и програму наставе и учења) подацима о ангажовању помоћних наставника за предмете који се 
реализују кроз часове вежби, практичне и блок наставе. 

Тачка 9. 

Горан Станковић је најавио тачку дневног реда и рекао је да је директорка Машинске школе „Радоје 
Дакић“ из Београда послала одлуку Школског одбора о намери да се ова школа прикључи Заједници. 
Небојша Соколовић је рекао да већ неко време постоји ова иницијатива од стране школе и да се чекала 
само одлука ШО, затим је ставио на гласање предлог да се МШ „Радоје Дакић“ прими у чланство Заједнице. 
ИО је једногласно донео 

О Д Л У К У  

Прима се у чланство Заједнице Машинска школа „Радоје Дакић“ из Београда. 

Тачка 10. 

Небојша Соколовић је најавио тачку дневног реда и рекао да смо на седници Скупштине у Врњачкој 
Бањи усвојили предлог Календара такмичења у начелу и да би сад требало усвојити Календар такмичења 
који ће бити прослеђен министарству. 

Горан Станковић је рекао да је након седнице Скупштине у Врњачкој Бањи послао допис ДМС и 
Друштву физичара Србије у коме је тражио информације у вези њихових термина такмичења, да је ДМС 
одговорило и послало свој Календар такмичења а да од Друштва физичара није добио никакву повратну 
информацију. У разговору са директорком ВИШЕР-а договорено је да такмичења која се организују код њих 
ипак остану у термину недеље јер би то од њих захтевало промене у организацији наставе са студентима. 

Термина такмичења су следећи:  

− „Галаксија КУП 2024“ - 23.3.2024. године, домаћин: ШЦ „Никола Тесла“ – Вршац 

− Такмичење за ученике образовног профила сервисер термичких и расхладних уређаја – 
20.4.2024. године, домаћин: Техничка школа "Јован Жујовић" -  Горњи Милановац, 

− 12. републичко такмичење из мултимедија – 7.4.2024. године, домаћин: Висока школе 
електротехнике и рачунарства – Београд (АТУСС из Београда). Термин такмичења ће зависити 
од расположивости простора у ВИШЕР-у 

− Републичко такмичење из програмирања – 19.5.2024. године, домаћин: Висока школе 
електротехнике и рачунарства – Београд (АТУСС из Београда) 

− Такмичење из ОЕТ 1 и 2, електронике и енергетске електронике: регионална такмичења 
11.5.2024. домаћини Актив Нови Сад - Техничка школа Инђија, Актив Крагујевац . Прва 
техничка школа Крагујевац, Актив Београд – Техничка школа Железник и Актив Ниш – Средња 
школа Кладово. 28. републичко такмичење – 1.6.2024. године, домаћин: Техничка школа 
Чачак. 

Сви чланови ИО су сагласни са предложеним Календаром такмичења. 

Тачка 11. 

Горан Станковић је најавио тачку дневног реда и позвао директора Железничко-техничке школе у Београду 
Златка Радисављевића да се обрати присутним члановима ИО.  

Златко Радисављевић је поздравио све присутне и позвао је свог колегу Александра Тошића да представи 
активности које су реализоване у оквиру ЕРАСМУС+ пројекта „Нова знања за ново доба железнице“. 

Након излагања Александра Тошића Горан Станковић се захвалио на представљању пројекта и рекао је да 
ЕРАСМУС+ пројекти које реализују школе чланице заједнице пружају могућност повезивања школа са 
другим школама из иностранства, као пример таквог повезивања навео је пројекат који је реализовала 
његова школа, ЕТШ „Мија Станимировић“ из Ниша са партнерима из Северне Македоније и Словеније и да 
су  током реализације тог пројекта направљени контакти између Железничко-техничке школе и школе из 
Северне Македоније која такође има образовне профиле који имају везе са железничким транспортом. 



Горан Станковић је затим представио Оливеру Раденковић из ЕТШ „Мија Станимировић“ у Нишу и реко је 
да су и она и он чланови Националног тима за подршку мобилностима у средњем стручном образовању и 
да сви они који имају неких недоумица у вези припреме или реализације ЕРАСМУС+ пројеката им се могу 
обратити. Горан Станковић је најавио да ће Фондација ТЕМПУС послати позив за пријаву заинтересованих 
наставника за акредитовани семинар „Дефинисање квалитетних исхода учења као предуслов за планирање 
међународне мобилности у средњем стручном образовању“ који ће бити реализовани у Нишу и у Београду. 

Тачка 12. 

За реч се јавио Драган Туцаковић, директор Техничке школе у Ужицу, и рекао је да проблем 
недостатак стручних кадрова постаје све већи проблем и да је неопходно што пре покренути иницијативу 
да би се овај проблем решио изменом законских прописа. На питање Александра Стевановића да ли има 
неки конкретан предлог за решавање овог проблема Туцаковић је рекао да постоји предлог групе 
привредника из Ужица за превазилажење овог проблема и он је следећи: 

1. увођење инжењерског додатка, 
2. ангажовање инжењера из компанија за реализацију дела НПП (гостујући предавач) 
Драган Туцаковић је рекао да је у разговору са представницима компанија идентификован недостатак 

функционалног знања ученика који долазе у компаније на праксу. 
Александар Стевановић је додао да би реално повећање зарада наставника имало утицаја и на жељу 

за запошљавањем инжењера у просвети а да би увођење инжењерског додатка изазвало револт код 
наставника општеобразовних предмета. 

Мирољуб Сеничић је рекао да постоји и проблем ангажовања екстерних чланова на матурском 
односно завршном испиту и да се то исто треба решити на неки начин. 

 Бранко Максимовић, директор Техничке школе у Чачку, је указао на проблем засипања школама 
захтевима за приступ информацијама од јавног значаја и да треба реаговати по том питању. 

Горан Станковић је рекао да се о том проблем већ писало у јавности и цитирао је делове новинског 
чланка под називом „Нечасним бизнисом исисали 9 милиона из буџета! Све је легално, Београђанин узима 
скоро 1,8 милиона“ и да је за ову легалну злоупотребу закона предуслов створен 2021. године када су 
измењене одредбе Закона о слободном приступу информацијама од јавног значаја. 

Небојша Соколовић је додао да су о томе разговарали на састанку у ШУ Ниш и да припремају допис ка 
Поверенику. Соколовић је рекао да није проблем и да Заједница пошаље сличан допис. 

Пошто више није било дискусије по овој тачки дневног реда Небојша Соколовић се захвалио свима на 
присуству и затворио седницу ИО. 

 
Седница ИО ЗЕТШС завршена је у 13.50 часова. 

 
  

 ЗАПИСНИЧАР ПРЕДСЕДАВАЈУЋИ 

__________________ _______________________  
 Горан Станковић Небојша Соколовић, дипл. инг.  
 


